
PROTOKOŁ Nr III/ 2010
z przebiegu III Sesji Rady Gminy Jaraczewo

odbytej w dniu 29 grudnia 2010 r. o godz. 13.30
w sali sesyjnej  Urzędu Gminy Jaraczewo

W obradach uczestniczyli:

– radni gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
– Wójt Gminy - Dariusz Strugała
– Zastępca Wójta - Stanisław Andrzejczak
– Sekretarz Gminy - Olga Kaczmarek
– Skarbnik Gminy - Zofia Jankowska
– kierownicy referatów i jednostek organizac. - zg. z załączoną listą obecności
– sołtysi gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
– Prezes Zarządu Gminnego Stowarz. Sołtys. - Halina Czabańska
– radni powiatu - Teodor Grobelny, Jan Szczerbań
– redaktor GAZETY JAROCIŃSKIEJ - Lidia Sokowicz 
– Zastępca Komendanta Powiatowego Policji -  podinspektor  Leszek Kubiak

Porządek obrad:

I. CZĘŚĆ ROBOCZA:

1. otwarcie.
2. Przyjęcie protokołu z obrad I i II Sesji Rady Gminy.
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na I i II Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w  okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Uchwała Rady Gminy w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok.
7. Uchwała  Rady  Gminy  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Jaraczewo.
8. Uchwała Rady Gminy w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy na 2011 rok.
9. Uchwała Rady Gminy w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 

rok.
10. Przyjęcie  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i 

Usług na 2011 rok.
11. Przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych na 2011 rok.
12. Informacje o pracy w organach pozagminnych.
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
14. Wolne głosy.
15. Wnioski podjęte na sesji.
16. Zakończenie. 

II. CZĘŚĆ UROCZYUSTA:

ŻYCZENIA NOWOROCZNE



I. CZĘŚĆ ROBOCZA:

1. Otwarcie.

Przewodniczący Rady poprosił  obecnych o  powstanie  i  minutą  ciszy uczczono  pamięć 
poległych w Powstaniu Wielkopolskim.  

Zgodnie z art. 20 ustawy o samorządzie gminnym obrady III Sesji Rady Gminy Jaraczewo 
otworzył Przewodniczący Rady – Roman Skrzypczak
Stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi qworum 
wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.
Usprawiedliwił spóźnienie radnego Ignacego Stangreta. 

Na pytanie Przewodniczącego Rady, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad  nie 
wniesiono żadnych uwag.

Następnie Wójt Gminy wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do proponowanego porządku 
obrad  dodatkowego  pkt.  6a  w brzmieniu  „  Uchwała  Rady Gminy w sprawie  przystąpienia  do 
uchylenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Jaraczewo.  Jest  to 
związane  z  uchwałą  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  Gminy   Jaraczewo,  której  projekt  radni  otrzymali  i  był  on 
również  przedmiotem obrad   Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i 
Usług oraz Komisji Rewizyjnej. 
Dalej  Wójt  wyjaśnił,  że  jest  po  konsultacjach  z  dyrektorem  w  Urzędzie  Wojewódzkim 
odpowiedzialnym za te sprawy, który zaproponował żeby przed podjęciem uchwały o powtórnym 
sporządzeniu planu dla danej części miejscowości podjąć uchwałę w sprawie uchylenia tego planu. 

Za wprowadzeniem do porządku obrad wnioskowanego przez Wójta pkt. 6a głosowało 13 
radnych obecnych na sesji.

2. Przyjęcie protokołu z obrad I i II Sesji Rady Gminy.

Przewodniczący  Rady  poprosił  Sekretarza  Rady  o  wypowiedź  do  sporządzonych 
protokołów.
Sekretarz Rady – Barbara Pielucha  poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem z przebiegu 
I Sesji  odbytej w dniu 2 grudnia 2010 r. i II Sesji odbytej w dniu 6 grudnia 2010 r. nie wnosi  uwag. 
Radni również nie wnieśli żadnych uwag. 
Protokół z obrad I i II Sesji został przez Rade przyjęty jednogłośnie – bez czytania. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał  podjętych na I i II Sesji Rady Gminy.
4.

Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na I Sesji w dniu 2 grudnia 2010 r., i II Sesji w 
dniu 6 grudnia 2010 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu złożył Zastępca Wójta – 
Stanisław Andrzejczak. Do złożonego sprawozdanie nie wniesiono żadnych uwag. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu złożył Wójt Gminy.
W odniesieniu do zarządzenia Nr 2/ 2010 Wójt poinformował, że w dniu dzisiejszym została 

podpisana umowa na  udzielenie i obsługę kredytu długoterminowego w wysokości 700.000,00 zł.
Co zaś tyczy się zarządzenia w sprawie przeprowadzenia przetargu na zimowe utrzymanie dróg 
poinformował, że umowy będą obowiązywały do czerwca 2011 roku, ponieważ chcielibyśmy od 
przyszłego sezonu zimowego odśnieżanie zlecić mieszkańcom poszczególnych miejscowości ( przy 
doposażeniu ze strony Urzędu ). 

Do złożonego sprawozdania nie wniesiono żadnych uwag. 



5. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny Jacek Kryszak zwrócił się z pytaniem  do radnych powiatu – kto odpowiada za odśnieżanie 
dróg powiatowych?  Nie chodzi o posypywanie piaskiem  tylko o szerokość odśnieżanej jezdni.  
Problem dotyczy drogi Rusko – Jaraczewo  oraz drogi w kierunku Mieszkowa. 

6. Uchwała Rady Gminy w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok.

Ponieważ projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy nie był przedstawiony na 
posiedzeniach  Komisji,  Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  do  Skarbnika  Gminy  o  omówienie 
proponowanych zmian.

Skarbnik poinformowała, że  w dziale  852 dochody zwiększa się o kwotę 51,00 zł. Są to 
dochody z tytułu wpłat odsetek od nienależnie pobranego świadczenia z Funduszu Alimentacyjnego 
wypłaconego w 2010 r.. Ta kwota została również uwzględniona po stronie wydatków, ponieważ  te 
świadczenia wypłacane są ze środków budżetu państwa i podlegają zwrotowi. 
Uaktualniony  został również plan dochodów do rzeczywistego wykonania w działach: 700, 756 i 
758.
W wydatkach również został uaktualniony plan do rzeczywistych kosztów  tj.:

1. W dziale 600 zmniejszony został plan wydatków na zadanie „Przebudowa drogi w Porębie” 
o 19.100 zł oraz na zadanie „Budowa nawierzchni bitumicznej  na odcinku drogi Zalesie- 
Brzostów” o 41.000 zł . Wprowadzenie zmian umożliwi zakup odśnieżarki.
W tym samym dziale zwiększony został plan  wydatków :
-  o  29.100 zł – uzupełnienie środków na ( dodatkowe ) remonty dróg gminnych ,
- o   1.900 zł - - środki do dyspozycji sołectwa Rusko na utwardzenie pobocza drogi Rusko 
– Strzyżewko,
- o  46.000 zł – zakup odśnieżarki hybrydowej typ: HSM 1590 IE.

2. W  dziale  900  zmniejsza  się  wydatki  o  15.000  zł  –  oszczędności  na  zakup  środków 
związanych z utrzymaniem  zieleni natomiast zwiększa się o 1.700 zł  na montaż 1 oprawy 
oświetleniowej przy ul. Sportowej w Rusku (  ze środków przeznaczonych do dyspozycji 
sołectwa Rusko ).

3. W  dziale  921  dokonano  przeniesień  w  ramach  środków  wydzielonych  do  dyspozycji 
sołectwa Łobzowiec i Rusko.  

W dyskusji radny Roman Matuszak  zapytał – czy zmniejszenia wydatków na przebudowę 
drogi w Porębie  i budowę nawierzchni bitumicznej  drogi Zalesie – Brzostów  to oszczędności 
wynikające z przetargu?

Skarbnik  potwierdziła  że  są  to  oszczędności  wynikające  z  przetargu.  Plan  został 
dostosowany do rzeczywistych kosztów. 

Na pytanie Przewodniczącego Rady – czy są uwagi  do proponowanych zmian,  żadnych 
uwag nie zgłoszono.

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała tekst projektu uchwały i za jej podjęciem głosowało 
13 radnych obecnych na sesji ( Uchwała Nr III/8/10 ) .Uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

6a.  Uchwała  Rady  Gminy  w  sprawie  przystąpienia  do  uchylenia  miejscowego  planu 
zagospodarowanie przestrzennego Gminy Jaraczewo.

Przewodniczący Rady powiedział, że wójt występując w wnioskiem o wprowadzenie tego 
punktu  do  porządku  obrad  uzasadnił  celowość  podjęcia  powyższej  uchwały.  W  związku  z 
powyższym na pytanie – czy są uwagi do przedłożonego projektu uchwały , żadnych uwag nie 
zgłoszono.



Wiceprzewodnicząca Rady odczytała tekst projektu uchwały i za jej podjęciem głosowało 
13 radnych obecnych na sesji ( Uchwała Nr III/9/2010 ).  Uchwała stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

7. Uchwała Rady Gminy w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Jaraczewo.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że projekt tej uchwały  omówiono na posiedzeniu Komisji i został zaopiniowany 
pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że z projektem powyższej uchwały Komisja 
zapoznała się na posiedzeniu w dniu 27 grudnia  br. nie wnosząc uwag. 
Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformował,  że   projekt  tej 
uchwały nie był  analizowany na posiedzeniu Komisji, jednak członkowie Komisji mieli możliwość 
zapoznania się z tym projektem  indywidualnie i podejmą stanowisko w głosowaniu nad uchwałą. 

Na pytanie Przewodniczącego Rady – czy są uwagi do przedłożonego projektu uchwały – 
żadnych uwag nie zgłoszono.

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała tekst projektu uchwały i za jej podjęciem głosowało 
13  radnych  obecnych  na  sesji  (  Uchwała  Nr  III/10/2010  ).   Uchwała  stanowi  załącznik  do 
niniejszego protokołu. 

8. Uchwała Rady Gminy w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy na 2011 rok.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
poinformował,  że  przedłożony plan  pracy Rady Gminy został  przeanalizowany na  posiedzeniu 
Komisji  i nie wniesiono uwag. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że przedłożony plan 
pracy  nie  był  analizowany  na  posiedzeniu  Komisji.  Członkowie  Komisji  mieli  możliwość 
zapoznania się z  z projektem tej  uchwały indywidualnie i  podejmą stanowisko w głosowaniu 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja nie wnosi uwag do przedłożonego 
planu pracy.

Na pytanie Przewodniczącego Rady – czy są uwagi do proponowanego planu pracy rady, nie 
zgłoszono uwag.

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała tekst projektu uchwały i za jej podjęciem głosowało 
13  radnych  obecnych  na  sesji  (  Uchwała  Nr  III/11/2010  ).  Uchwała  stanowi  załącznik  do 
niniejszego protokołu. 

9. Uchwała Rady Gminy w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 
2011 rok.

Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował,  że  Komisja  na  posiedzeniu  w  dniu  27  grudnia  br.  nie  wniosła  uwag  do 
przedłożonego plany pracy Komisji Rewizyjnej.
Przewodniczący Komisji Oświaty poinformował, że członkowie Komisji zapoznali się z planem 
pracy Komisji Rewizyjnej indywidualnie i wyrażą swoje stanowisko w głosowaniu nad uchwałą.

Na pytanie Przewodniczącego Rady – czy są uwagi do przedłożonego planu pracy , żadnych 
uwag nie zgłoszono.

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała tekst  projektu uchwały i za jej podjęciem głosowało 
13  radnych  obecnych  na  sesji  (  Uchwała  Nr  III/12/2010  ).  Uchwała  stanowi  załącznik  do 
niniejszego protokołu. 



10. Przyjęcie planu pracy Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i 
Usług na 2011 rok.

Przewodniczący Rady powiedział, że plan pracy tej Komisji radni otrzymali i na pytanie – 
czy są uwagi,  nie wniesiono żadnych uwag.
Za przyjęciem  przedłożonego planu pracy  Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, 
Handlu i Usług, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu  głosowało  13 radnych obecnych 
na sesji. 

11. Przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych na 2011 rok.

 Przewodniczącego Rady poinformował, że plan pracy Komisji radni otrzymali i na pytanie– 
czy są uwagi do przedłożonego planu pracy , żadnych uwag nie zgłoszono.
Za przyjęciem planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych, który stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu głosowało 13 radnych obecnych na sesji. 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 min  przerwę w obradach 
Radny Ignacy Stangret przybył na obrady sesji. 

12. Informacje o pracy w organach pozagminnych.

Ni udzielano żadnej informacji. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

W  odniesieniu  do  pytania  radnego  Jacka  Kryszaka  radny  powiatu   -  Jan  Szczerbań 
odpowiedział, iż zgadza się z tym, że drogi powiatowe mają wiele do życzenia, natomiast  źle się  
stało,  że  radny  Kryszak  wcześniej   tego  faktu  jemu  nie  zgłosił  ,   a  mieszka  w  tej  samej 
miejscowości.  Zapewnił,  że w dniu dzisiejszym będzie w tej  sprawie interweniował.  Zaznaczył 
również, że nigdy drogi powiatowe nie będą tak  odśnieżone jak drogi krajowe ( drogi krajowe 
muszą być czarne a drogi powiatowe mają być przejezdne ).  Wspomniał, iż ma również zgłoszenia 
od sołtysów  dotyczące  odśnieżania ( sprzęt przejeżdża z podniesionym pługiem ) i w tej sprawie  
również  będzie odwrotnie interweniował. 
Radny  Jacek Kryszak powiedział, że nie będzie polemizował kto komu ma zgłaszać ,tylko chodzi o 
jakość wykonywanej pracy  przy odśnieżaniu. 
Radna  Zofia  Wiśniewska  zgłaszała  również  problem  odśnieżania  dróg  powiatowych  w 
miejscowości Góra. 
Radny  Jan  Szczerbań  ponownie  zapewnił,  że  odwrotnie  będzie  interweniował  do  służb 
odpowiedzialnych za odśnieżanie dróg powiatowych. 

Radny Edmund Kowalczyk  przybył na obrady sesji ( z ważnych przyczyn rodzinnych nie 
mógł wcześniej przybyć na obrady sesji ). 
 

14. Wolne głosy.

Radny Stefan Pawlak zwrócił  się do radnych powiatu o interwencje w sprawie wycinki 
krzewów przy  drodze powiatowej   Nosków – Góra i  Nosków – Cerekwica (  ten problem był 
zgłaszany w ubiegłym roku ), ponieważ na tych odcinkach dróg zalega najwięcej śniegu. Prosił 
również o interwencje w sprawie posypywania piaskiem skrzyżowań  i mostu w Noskowie. 

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Jarocinie w imieniu Komendanta, własnym i 
wszystkich policjantów  podziękował  Wójtowi i Radzie Gminy za dotychczasową współpracę a  w 
szczególności  za  udzieloną  pomoc  finansową  (  środki  otrzymane   w  2010  roku  zostały 
przeznaczone na opłacenie czynszu za wynajem pomieszczeń w Jaraczewie oraz zakup paliwa do 



radiowozów ).  Jest dobrej myśli, że w 2011 roku  ta  współpraca będzie też  owocna.   Życzył 
również pomyślności w  Nowym Roku. Wspomniał też, że reorganizacje, które maiły miejsce w 
ostatnim  czasie  na  terenie  Gminy  Jaraczewo  nie  doprowadziły  do  pogorszenia  stanu 
bezpieczeństwa w gminie. 

Sekretarz  Gminy  złożyła  sprawozdanie  o  przeprowadzonych  przetargach  w  okresie 
międzysesyjnym, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 Radny powiatu – Teodor Grobelny powiedział, że wspólnie z radnym Szczerbaniem dołożą 
wszelkich starań, żeby doprowadzić do wycinki krzewów, o których mówił radny Stefan Pawlak. 
Będzie również interweniował w sprawie wycinki krzewów przy drodze powiatowej Wojciechowo- 
Łobzowiec-  Góra  (  na  wniosek  sołtysa  wsi  Łobzowiec  )  jak  również  w  sprawie  odśnieżania. 
Następnie złożył  wszystkim obecnym na sali  pomyślności w nowym roku 

Przewodniczący Rady odczytał  skierowany na jego ręce list gratulacyjny  Pana Krzysztofa 
Grabowskiego – Członka Zarządu Województwa Wielkopolskiego oraz pisma:  Przedsiębiorstwa 
Komunikacji  Samochodowej  w  Kaliszu  Spółka  z  o.o.    sprawie   częściowego  finansowania 
przewozów  na  terenie  Gminy  Jaraczewo  (  pismo  z  dnia  20.12.2010  r.  )  i  Wojewody 
Wielkopolskiego w sprawie udzielenia wyjaśnień i informacji  do skargi złożonej przez mieszkankę 
Ruska ( pismo z dnia 29.12.2010 r. ) .  Pisma stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady zapraszał również obecnych na sesji do udziału  w części uroczystej, 
która odbędzie się w świetlicy wiejskiej w Cerekwicy Starej. Poinformował , że na część uroczystą 
zaproszeni zostali  również  księża  poszczególnych parafii  z terenu gminy oraz przedstawiciele 
organizacji społecznych działających na terenie gminy. 

15. Wnioski podjęte na sesji.

Nie zgłoszono żadnych wniosków.

16. Zakończenie

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Rady podziękował zebranym 
za  udział  w  tych  obradach  i   o  godz.  14.50  zakończył  część  roboczą  III  Sesji  Rady  Gminy 
Jaraczewo.

II. CZĘŚĆ UROCZYSTA:

ŻYCZENIA NOWOROCZNE. 

Jaraczewo, dnia 30 grudnia 2010 r. 

Protokół sporządził:


